

## မိၢ်ပၢ် တၢ်ကွၢ်ထွဲ

တၢ်ကွၢ်ထွဲအဂၤလၢ ဖိသၣ်လၢနီၣ်ခိက့ၢ်ဂီၤတဂ့ၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်, ဖိသၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ  
 တၢ်တိၤစၢၤမၤစၢၤ ဖဲ သးအနံၣ် ဒီး နီၣ်ခိက့ၢ်ဂီၤတဂ့ၤတဘၣ် (AD) တၢ်ညိကွၢ်တၢ်ခွဲးအဖိခိၣ်,  
 ဟ့ၣ်ထီၣ် တၢ်ကွၢ်ထွဲလီၤဆီ အလိာ်ဘၣ်လၢ တၢ်ညိကွၢ်တၢ်ခွဲး  
 ပုၤန့ၣ်လီၤမၤသကိးတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် သးအနံၣ် 18 နံၣ် ဒီး အဖိလၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မိၢ်ပၢ် (သ့ၣ်တဖၣ်) မ့တမ့ၢ် ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိန့ၣ် အိၣ်ဒီး မ့ဒါ ကဘၣ်ဟ့ၣ်အပူၤလၢ  
 ဖိသၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ တၢ်လၢက့ၢ်လၢက့ၢ်စုအဂီၢ် ဆူ ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိအအိၣ် ဒ်အဝဲသ့ၣ်  
 မိၢ်ပၢ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ တၢ်လၢက့ၢ်လၢက့ၢ်စုအဂီၢ် အသးန့ၣ်လီၤ. AD တၢ်ညိကွၢ်တၢ်ခွဲးန့ၣ် တဟ့ၣ်  
 ဖိသၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲညိန့ၣ် ဘၣ်ဆၣ် ဟ့ၣ် အါန့ၣ်အန့ၢ် တၢ်ကွၢ်ထွဲအပူၤလၢ  
 ပုၤန့ၣ်လီၤမၤသကိးတၢ်ဖိ သးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့, ကသံၣ်, မ့တမ့ၢ် နီၣ်ခိက့ၢ်ဂီၤတဂ့ၢ် တၢ်ကွၢ်ထွဲ  
 လိာ်ဘၣ်ခိဖျိလၢ အဝဲသ့ၣ် နီၣ်ခိက့ၢ်ဂီၤတဂ့ၤတဘၣ် န့ၣ်လီၤ.

ဖိသၣ် တၢ်ကွၢ်ထွဲ ညိန့ၣ် တၢ်အပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဆၢတၢ်အသး ခိဖျိ နံၣ်တြၢၤစကၢၤ  
 ဖိသၣ်တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲ တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤအပူၤ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျၢၤ ဒီး တၢ်အစၢၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ  
 နံၣ်တြၢၤစကၢၤ ဖိသၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ အပူၤ တၢ်ယုထၢထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

နံၣ်တြၢၤစကၢၤ ဖိသၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ အပူၤ တၢ်ယုထၢထီၣ် အံၤ သ့မၤန့ၢ် ဖဲ နံၣ်တြၢၤစကၢၤ  
 DHHS ဝဲးဘဲး: <https://dhhs.ne.gov/Pages/Market-Rate-Survey.aspx> န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပၢ်သ့ၣ်တဖၣ်

- မိၢ်ပၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် အိၣ်ဒီး မ့ဒါလၢ  
 ဖိသၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ အပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- AD တၢ်ညိကွၢ်တၢ်ခွဲးန့ၣ် ဟ့ၣ်အပူၤလၢ  
 တၢ်ကွၢ်ထွဲအဂၤလၢ အလိာ်ဘၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- ဖိသၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲညိန့ၣ် အပူၤန့ၣ်  
 ဆၢတၢ်အသး ခိဖျိ နံၣ်တြၢၤစကၢၤ  
 ဖိသၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲအပူၤ တၢ်ယုထၢထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်  
 ခဲအံၤန့ၣ်လီၤ.

မိၢ်ပၢ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ အကူ တၢ်အပူၤသ့ၣ်တဖၣ် - လၢ 8/1/2024 အသိး								
	ဖိသၣ်လၢစးထီၣ်အိၣ်ဖျါ		ဖိသၣ်လၢ အဟးတီးတဲးတီးတဲး		ဖိသၣ်လၢ အထီၣ်က့ၢ်အဆိ		ထီၣ်က့ၢ် သးအနံၣ်	
	န့ၣ်ရံၣ်	မုၢ်ဆါခိ	န့ၣ်ရံၣ်	မုၢ်ဆါခိ	န့ၣ်ရံၣ်	မုၢ်ဆါခိ	န့ၣ်ရံၣ်	မုၢ်ဆါခိ
	အပူၤ	အပူၤ	အပူၤ	အပူၤ	အပူၤ	အပူၤ	အပူၤ	အပူၤ
<b>ဂ့ၢ်ဒိၣ် ကီၢ်ရဲၣ်သ့ၣ်တဖၣ် - Lancaster, Dakota, Douglas, Sarpy</b>								
ဟံၣ်ဖိသီဖိ ဖိသၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲဟံၣ်လၢ အမၤန့ၢ် လဲးစ့ၣ် I ဒီး II	\$4.49	\$35.50	\$4.44	\$35.00	\$4.46	\$35.00	\$4.44	\$33.00
ဖိသၣ် တၢ်ကွၢ်ထွဲ ဝဲၤလီၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢအမၤန့ၢ် လဲးစ့ၣ်	\$6.50	\$58.25	\$6.38	\$51.50	\$6.15	\$46.51	\$5.73	\$40.00
ဟံၣ်ဖိသီဖိ ဖိသၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲဟံၣ်လၢ ပုၤဒီး လဲးစ့ၣ်	\$2.50	\$16.50	\$2.50	\$16.50	\$2.50	\$16.50	\$2.50	\$16.50
<b>သဝီ - ကီၢ်ရဲၣ်အဂၤ ခဲလၢ</b>								
ဟံၣ်ဖိသီဖိ ဖိသၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲဟံၣ်လၢ အမၤန့ၢ် လဲးစ့ၣ် I ဒီး II	\$3.25	\$30.25	\$3.25	\$30.00	\$3.25	\$30.00	\$3.25	\$30.00
ဖိသၣ် တၢ်ကွၢ်ထွဲ ဝဲၤလီၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢအမၤန့ၢ် လဲးစ့ၣ်	\$4.35	\$36.80	\$4.35	\$35.00	\$4.35	\$34.30	\$4.35	\$35.75
ဟံၣ်ဖိသီဖိ ဖိသၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲဟံၣ်လၢ ပုၤဒီး လဲးစ့ၣ်	\$2.50	\$14.90	\$2.50	\$14.90	\$2.50	\$14.90	\$2.50	\$14.90
<b>ကီၢ်ရဲၣ်ခဲလၢ</b>								
ဟံၣ်ဖိသီဖိ လၢ-ဟံၣ် ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိလၢ ပုၤဒီး လဲးစ့ၣ်	\$2.50	n/a*	\$2.50	n/a*	\$2.50	n/a*	\$2.50	n/a*

\*လၢ-ဟံၣ် န့ၣ် ဟ့ၣ်ဘၣ် အပူၤ ခိဖျိလၢ န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်လီၤ.

## ဖိသပ် သးအနံ

ဖိသပ်လၢစးထီၣ်အိၣ်ဖျါ	စးထီၣ်အိၣ်ဖျါ တုၤ 18 လါ
ဖိသပ်လၢအဟးတီးတဲးတီးတဲး	18 လါ တုၤ 36 လါ
ဖိသပ်လၢအထီၣ်က့ၢ်အဆိ	36 လါ တုၤ တီၤဖိသပ်
ထီၣ်က့ၢ် သးအနံ	တီၤဖိသပ် တုၤ သးအနံ 12 နံ
13 နံ +	n/a*

\*မိၢ်ပၢ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ အကူၢ် တအိၣ်ဘၣ်လၢ ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲလၢ သးအနံ 13 နံ ဒီး အဖီခိၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်ညီန့ၣ် အယီၤဘၣ်.

## ပုၤမၤစၢၤတၢ်ဖိအကလုာ်

ပုၤဟ့ၣ်ထီၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိ အလီၤဆိ	ဟံၣ်ဖိဖိဖိ ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲဟံၣ်အပူၤလၢ ပူၤဒီး လဲးစ့ၣ်.
ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိ လၢအဒီးန့ၣ်လဲးစ့ၣ်	အပူၤ သ့ၣ်ထီၣ်အသးဖဲ လဲးစ့ၣ် အကလုာ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.
ခၢၣ်စးကရၢ ပုၤဟ့ၣ်ထီၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိ	ဖိသပ် တၢ်ကွၢ်ထွဲ ဝဲလီၤသ့ၣ်တဖၣ် အပူၤလၢအမၤန့ၣ်လဲးစ့ၣ်.

ဖဲန့ၣ်တြၢၤစကၢၤ ပုၤလၢ အကူၢ်ထွဲ ဖိသပ် လွံၢ်ကၢၤ မ့တမ့ၢ်အိၣ်န့ၣ်လၢ ဟံၣ်ဖိဖိဖိလီၤဆီန့ၣ်ကဘၣ်အိၣ်ဒီး လဲးစ့ၣ်လၢ ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိ အသးန့ၣ်လီၤ.

ညီန့ၣ် ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ အပူၤသ့ၣ်တဖၣ်, မ့တမ့ၢ် မိၢ်ပၢ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ အကူၢ် န့ၣ် ဆၢတံၢ်ဖဲ 75<sup>th</sup> (%) လၢ တၢ်အပူၤ တၢ်ယုထုထီၣ်ခဲအံၤကတီၢ် ခိဖျါ လါယုၤ အသီ 30,2025, အဟံၣ်ဖျါဖဲဖိးသဲးလံာ် Legislative Bill (LB) 1011 န့ၣ်လီၤ. အပူၤသ့ၣ်တဖၣ် တအဲလၢ 75<sup>th</sup> (%), လၢ နံၣ်တြၢၤစကၢၤ တၢ်ဘိဘၣ်ကဒါက့ၢ် ကီၢ်ရၣ်သဲးစး § 43-536 န့ၣ်ဘၣ်.

## နံၣ်တြၢၤစကၢၤ ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲအပူၤ တၢ်ယုထုထီၣ်

တၢ်ယုထုထီၣ်ဝဲအံၤန့ၣ် ဟံၣ်ဖိဖိဖိတၢ်ကွၢ်ထွဲလၢ ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် လၢအမၤန့ၣ်လဲးစ့ၣ် ခဲလၢ ဖဲ နံၣ်တြၢၤစကၢၤန့ၣ် ကဆၢတံၢ်နီၢ်ကစၢ် တၢ်ဟ့ၣ်လၢ ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ အပူၤ လၢဖိသပ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢအအိၣ်ဒီး မ့တမ့ၢ်တအိၣ်ဒီး ကသံၣ်ကသီ ဒီး တၢ်သကးပဝး တၢ်လိာ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

2023 တၢ်ယုထုထီၣ်ဝဲအံၤန့ၣ် ဘၣ်အသး တၢ်လိာ်ဘၣ် ကီၢ်ရၣ်ဒီး ဖဲၣ်ဒရၢၣ် တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ: (a)ဟံၣ်ဃုာ်ဒီး ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ အပူၤသ့ၣ်တဖၣ်; (b) ဟ့ၣ်ထီၣ်အလၢအပူၤ ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်ခဲအံၤအကတီၢ်; (c) မ့ၢ်ခၢၣ်စးလၢ ဟီၣ်ခိၣ်တၢ်ဆိတလဲသ့ၣ်တဖၣ်; (d) သူအီၤ တၢ်ဟံၣ်ဖိဖိ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ် တၢ်မၤအကျဲလၢအမၤလီၤတံၢ်; ဒီး (e) ပဲာ်ထံနီၤဖးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်လုာ်လုာ် လၢအဒူးနံၣ်တၢ်အပူၤလီၤဆီသ့ၣ်တဖၣ် လၢ ခိဖျါ တၢ်မၤ ဘၣ်ဃးဒီး သးအနံၣ်ကရူၢ်, ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိကလုာ်, ဒီး ဟီၣ်ခိၣ် တၢ်လီၤ န့ၣ်လီၤ.

## သဲးသ့ၣ်တဖၣ် ဒီး တၢ်သိၣ်တၢ်သီသ့ၣ်တဖၣ်

လံာ်အမံၤ 480 လၢ နံၣ်တြၢၤစကၢၤ တၢ်ပၤတၢ်ဆုၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ Code 4-003.05(A)

ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲအဂၢၤ အပူၤလၢ ဖိသပ်လၢ အအိၣ်ဒီး နီၢ်ခိကွၢ်ဂီၤတဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ဆၢတံၢ်ခိဖျါလၢ ဝဲကျဲၤန့ၣ်လီၤ. မိၢ်ပၢ်မ့တမ့ၢ်ညီန့ၣ် ပုၤကွၢ်ထွဲဖိသပ်န့ၣ် အိၣ်ဒီး မ့ဒါလၢ ညီန့ၣ် ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲအပူၤ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢာ်အပူၤန့ၣ် ဆၢတံၢ်ခိဖျါ ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိအပူၤ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်လၢ ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဖဲလံာ်အမံၤ 392 လၢ တၢ်ကွၢ်ထွဲအဂီၢ် ဒ်အဟ့ၣ်ထီၣ်ဖဲပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိ အဟံၣ် မ့တမ့ၢ် ဝဲလီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲဟ့ၣ်ထီၣ်ဖဲ ဖိသပ်ဟံၣ်အဂီၢ်, ဟံၣ်ဖိဖိဖိတၢ်ကွၢ်ထွဲဟံၣ် တၢ်အပူၤ လံာ်တီၤဖျါ လၢ ပူၤဒီး လဲးစ့ၣ်န့ၣ်ဘၣ်ဃးလၢ ပုၤတဂၤစ့ၣ်စ့ၣ် ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဒီး ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ ဝဲလီၤလံာ်တီၤဖျါန့ၣ် ဘၣ်ဃးလၢ ခၢၣ်စးကရၢ ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. ဝဲကျဲၤန့ၣ် အိၣ်ဒီး မ့ဒါလၢ ကဟ့ၣ်တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ အပူၤ လၢအမၤလီၤတံၢ် ညီန့ၣ် ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ အပူၤ အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

## နံၣ်တြၢၤစကၢၤ တၢ်ဘိဘၣ်ကဒါက့ၢ် သဲးစး §43-536

တၢ်ဆၢတံၢ် တၢ်ဟ့ၣ်က့ၢ်အပူၤ လၢဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲအဂီၢ်, တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီး ပုၤကညီ တၢ်မၤစၢၤလီာ်သး ဝဲကျဲၤန့ၣ် ကဘၣ်ဆၢတံၢ် အပူၤသ့ၣ်တဖၣ် ဒီး တၢ်လၢာ်ဘူၣ်လၢာ်စ့ သ့ၣ်တဖၣ် လၢ တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် ဘၣ်ဃးဒီး ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိဖဲ ကီၢ်ရၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲကျဲၤန့ၣ် ကဘၣ်ဂဲၤလီာ် တၢ်ဟ့ၣ်က့ၢ်အပူၤ လၢဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ ဖဲ နီၢ်ဂံၢ်ဆိတကူ အနံၣ် ဖဲ တၢ်အပူၤ တစုၤ လၢ နံၣ်ဆဲး-ယဲာ် လၢ တၢ်အပူၤခဲအံၤ အကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

## 45 Code လၢ ဖဲၣ်ဒရၢၣ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီ §98.45(a)

ခၢၣ်စးကရၢလၢ အပၤဆုၢ်တၢ်န့ၣ် ကဘၣ်ဟံၣ်ဖျါ တၢ်ဟ့ၣ်အပူၤလၢ ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ ဖဲ တၢ်အကူၢ်ဝဲအံၤ အဖီလၢာ်န့ၣ် လၢပုၤလၢ ကမၤလီၤတံၢ် တၢ်ဆၢတံၢ်အဒံၤဒီး, ဟံၣ်ဖိဖိဖိ အကြးလၢ အအိၣ်ဖဲ တၢ်မၤလီာ်ခိဖျါလၢ ခၢၣ်စးကရၢလၢ အပၤဆုၢ်တၢ်, ဆူ ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် ထီၣ်သတြီၤအသးလၢ တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ အဟ့ၣ်ထီၣ်ဖဲ ဟံၣ်ဖိဖိဖိလၢ အတမၤန့ၣ်CCDF (ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ ဒီး တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်စ့ၣ်ဖျါ) တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ မ့တမ့ၢ် ဖိသပ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ တၢ်မၤစၢၤ လၢ ဖဲၣ်ဒရၢၣ်, ကီၢ်ရၣ်, မ့တမ့ၢ် ပုၤကလုာ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ တမံၤမံၤ အဖီလၢာ်န့ၣ်လီၤ.